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EDIFICIS4A Barcelona l’Ar-
quebisbat va registrar un to-
tal de 25 béns immobles al
seu nom durant aquest perí-
ode. La majoria d’aquests
són al districte de Ciutat Ve-
lla. En el cas de Gràcia n’hi ha
dos: la parròquia de Sant
Joan Baptista de Gràcia, si-
tuada al carrer de la Santa
Creu, i la parròquia de San-
ta Maria de Jesús Gràcia,
ubicada al carrer de Gràcia.

L’Arquebisbat de Barce-
lona assegura que els béns
que va immatricular al Re-
gistre de la Propietat els va
crear i els “ha conservat i

cuidat amb diligència”. Tam-
bé diu que “sempre han estat
a disposició de tots, creients
i no creients”.

En un comunicat, l’arxi-
diòcesi explica que “imma-
tricular un bé no concedeix la
propietat; només dona se-
guretat jurídica”, però afirma
que “la propietat de l’Església
garanteix la cura i la conser-
vació dels béns”. En el docu-
ment afirmen que “s’està al
corrent de pagament dels
impostos corresponents”
però, alhora, recorden que les
seves propietats estan
exemptes de pagar l’IBI.

A Barcelona l’Arquebisbat va
registrar 25 béns al seu nom

Entre els anys 2000 i 2014, l’Ar-
quebisbat de Barcelona va ins-
criure al registre de la propietat
133 immobles que considera
que sempre han estat de la seva
propietat. De fet, la mateixa ar-
xidiòcesi admet en un comuni-
cat que, si no ho va fer abans, és
perquè la llei no li permetia.

El Registre de la Propietat es
va crear el 1861 i, dos anys des-
prés, es va impulsar una llei per
regular les propietats de l’Es-
glésia. Al 1946, el franquisme va
canviar el sistema i va atorgar al
clergat la capacitat d’immatri-
cular, una competència que fins
aquell moment només havia tin-
gut l’Estat. D’aquesta manera,

l’Església podia inscriure fin-
ques al registre directament sen-
se que calgués la revisió de cap
institució. Però no va ser fins al
1998, amb la reforma de la llei
impulsada pel govern d’Aznar,
que l’Església va poder registrar
espais de culte, ja que fins aquell
moment es creia evident que
eren propietat del clergat.

A partir d’aquesta reforma,
les diferents diòcesis de l’Estat
van començar a registrar tot el
que consideraven que històrica-
ment era seu. Això ha provocat
que en algunes zones, com per
exemple al Bisbat de Vic, col·lec-
tius com Unió de Pagesos hagin
denunciat que l’Església ha re-
gistrat propietats privades.

“MÀXIMA TRANSPARÈNCIA”
Tot i que aquestes acusacions no
l’afecten directament perquè es

tracta d’una altra demarcació
eclesiàstica, l’Arquebisbat de
Barcelona assegura que “aposta
per la màxima transparència”.

Per això, va decidir publicar
la cinquantena d’immatricula-
cions que va fer en 14 anys, un
llistat que inclou 133 immobles
que són, bàsicament, esglésies i
espais del seu voltant com rec-
tories o locals.

En el comunicat, l’arxidiòce-
si afirma que “en tot aquest pro-
cés” ha complert “escrupolosa-
ment la legalitat” i afegeix que no-
més va inscriure al registre
aquells immobles que apareixen
al cadastre i dels quals tenien do-
cuments, com ara permisos d’o-
bres o arxius històrics, que certi-
fiquen que sempre han estat pro-
pietat de l’Església. També diuen
que si es detectés qualsevol error
“sempre es pot esmenar”.

Una mica de llum

Pau Massip
BARCELONA

L’Arquebisbat de Barcelona ha fet un exercici de transparència per dissipar dubtes. Foto: Arxiu 

» L’Arquebisbat de Barcelona va registrar 133 béns immobles gràcies a una llei del govern d’Aznar
» L’arxidiòcesi ha decidit fer-ho públic davant les acusacions de poca transparència a altres bisbats
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per Francesc Reina 

La saviesa de la gent petita

Entre l'espasa i la paret hi ha un país on
habiten els miracles. No hi ha més opció
que creure en ell. Eduardo el va trobar no
fa gaire per casualitat; la famosa frase del
vell Einstein va reviure de sobte en la seva
curiositat nua de prejudicis, i es va ado-
nar que era cert, que és imprescindible
una biblioteca.

Ell, que venia de ser expulsat del men-
jador social perquè cobrava una presta-
ció mínima, va prioritzar el
menjar i va abandonar l'ha-
bitació on dormia per esperar
el més urgent: sentir de pri-
mera mà com es mou el si-
lenci de la nit.

Allà va descobrir Tintín,
aquest xaval adult que des-
granava emocionants misteris; Corto
Maltès, l'últim representant d'un món
desaparegut fa molts anys; el Capitán
Trueno lluitant entre cantonades en om-
bra per portar-nos una llibertat impen-
sable... Submergits en un món d'imatges,
darrere les cobertes, s'obre un univers per
explorar més enllà dels murs, i al costat
d'altres companyes, s'instruïa en els me-
nesters socials acariciant lletres amb la
punta dels dits, xiuxiuejant un so sord,
com si aprengués a llegir.

Llavors aquest lloc es converteix en

una treva de la derrota. Gairebé místics,
els cossos imperfectes donen voltes en-
tre les parets. No és obra de l'atzar, això
només ho pot aconseguir un déu enig-
màtic entre el va costum de buscar un
sentit a aquest món tan impenetrable.
Sembla com si preparessin una història
minuciosa sobre el seu futur, un tractat
que es podria recollir com un llibre
perdut on escapar-se de fosques male-

diccions que els conduïssin a profunds
túnels, com llibres enganyosos.

Una comunitat sense lletres és un es-
pai sense horitzons. El pretext és molt més
que protegir-se del fred, de la calor, de la
mala gent o d'una desaforada esperança.
Allà en la comoditat de les butaques i la
tranquil·litat del sofà, és on la paraula ciu-
tadania aconsegueix un sentit autèntic, un
pelegrinatge a la recerca d'un llarg som-
ni. Per aquest afany fa bona falta la mi-
rada maternal de la directora, el gest ama-
ble de l'empatia que sempre haurà de fer

front al comentari narcisista de les peti-
tes diferències.

Després, amb certa intolerància,
les autoritats presents, com una secta
blasfema, es veuran obligades a infor-
mar de les ordres extremes: hem de tan-
car. Amb la seva infància perduda a so-
bre, surten per trobar el seu lloc a l'in-
fern. Aniquilats a la nit impia, infinita-
ment solitaris, insisteixen en una divi-

nitat que delira, i marxen,
pelegrins del no-res, a
aquest altre habitatge, un-
tant-se en la pell els diaris
del dia. Hi haurà més ganes
de saber?

Els que s'atreveixin a
jutjar els limitats, que sàpi-

guen que hi ha eterns viatgers que tra-
vessen qualsevol direcció, com nòma-
des, amb el mateix desordre que alegra
la solitud. Molta gent petita es mor a la
vora del pou del qual mai no ha pogut
sortir. Eduardo se n’ha anat aquest es-
tiu mort de fred, però content de ser una
mica més savi. Ens va llegar aquesta or-
fandat absurda que tant costa d’em-
passar-se. Tant de bo la seva memòria
suri pel menjador dels que no són res,
i sobretot, que acompanyi a pessics els
que fan ús legal de l'estupidesa.

Molta gent petita es mor a la vora
del pou del qual mai no ha pogut sortir,

mentre altres fan ús legal de l’estupidesa

“No he pronunciado
la palabra Catalunya”,

dice Juan Marín, candi-
dato de Ciudadanos, en el #Debate-
AndaluciaRTVE. Ha hablado de “golpe
a la democracia” y “negociar en la cár-
cel” cuando le preguntaban sobre de-
pendencia. Pero se refería a un tema lo-
cal de Granada.

El Twitter en paper
Aquí es
piula

Yo tenía el recuerdo de
ver a Susana Díaz en la

campaña desastre que
hizo en primarias, donde más que per-
der hizo que Sánchez ganara. Pero ver-
la en terreno Andaluz es ver una má-
quina política. Mensajes diseñados al mi-
límetro para cada rival y magnetismo
hasta hablando de gestión.

@apuente

Surto de la presó de
Lledoners, de veure en

@RaulRomeva. Sensació
d’interinatge; és ell qui hauria d’estar
al capdavant del departament d'Acció
Exterior. Hem coincidit que cal seguir
explicant al món què passa a Catalunya
i la nostra defensa dels valors demo-
cràtics.

Borrell és el ministre
que Espanya envia al

món a revertir la mala
imatge de l'Estat. Un tipus que s'apro-
fita d'informació privilegiada per be-
neficiar-se'n. Segur que a Europa ho tro-
ben d'allò més normal. Com posar po-
lítics a la presó i pegar gent pacífica que
vol votar.

@KRLS@AlfredBosch @DaniSUgart

Els semàfors

Eloi Badia
El Districte, amb el regidor Badia al cap-

davant, organitza demà i dissabte unes
jornades per debatre els efectes de la

gentrificació a Gràcia. Experts en la ma-
tèria i representants de les entitats parti-

ciparan en diferents taules rodones.  
pàgina 6

Bàsquet Lluïsos
La ratxa continua. Després de nou jor-

nades a la Copa Catalunya, el conjunt de
Carles Rofes segueix invicte. Els blaus,
que han tornat a la categoria enguany,

tenen opcions reals de tancar aquest
tram de l’any sense patir cap derrota. 

pàgina 12

Rafael Giménez
Giménez és el nou president dels Lluï-
sos de Gràcia després d’agafar el relleu

d’Oriol Hosta, que ha estat al capdavant
de l’entitat vuit anys. Giménez ja forma-

va part de la junta d’Hosta i ara encara
aquest nou repte amb “responsabilitat”. 

pàgina 7
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Gràcia

HABITATGE4Després que la set-
mana passada es conegués que
l’alzina bicentenària del carrer
Encarnació es conservarà, la pla-
taforma Salvem l’Alzina ha ex-
plicat que no té intenció de ren-
dir-se  i seguirà lluitant per salvar
les dues cases dels números 15 i 17.

“Salvar l’alzina és una bona no-
tícia però el problema de fons és
el mateix. La zona verda i les ca-
ses són un patrimoni local i llui-
tarem perquè s’expropiïn”, afirma
una de les integrants de la plata-
forma Salvem l’Alzina. L’objectiu
de l’entitat s’entreveu complicat,
ja que el regidor Eloi Badia va des-
cartar, durant l’anunci de l’acord
amb la propietat per salvar l’arbre
–ara començaran els tràmits per
catalogar-lo–, que “la política mu-
nicipal no és comprar a preu
d’habitatge per fer equipaments”. 

COMPENSACIÓ ECONÒMICA
L’acord per salvar l’alzina obliga-
rà a compensar econòmicament

els promotors del projecte im-
mobiliari, tot i que encara no es
coneix la quantitat. L’acord obli-
garà a modificar el projecte inicial
i a reduir l’aparcament del futur
bloc de pisos.

Pel que fa a les cases, sembla
que l’única opció que hi ha per sal-
var-les és que la propietat accep-
ti la proposta que el Districte li va
fer durant la trobada que va pro-
vocar l’acord per salvar l’alzina,
que consisteix a mantenir-les i
construir fins al límit d’edificabi-
litat a la resta del solar. Aquesta op-

ció, de moment, sembla molt poc
probable que tingui èxit.

BUSCAR IRREGULARITATS
L’estratègia de Salvem l’Alzina
passar ara per ocupar la casa
 –els torns amb veïns ocupant el
solar segueixen- i per revisar l’ex-
pedient del projecte immobiliari
per buscar possibles irregularitats.

D’altra banda, el PDeCAT ha
demanat a Colau que informi so-
bre la composició i el funciona-
ment de la comissió “a qui se li va
colar l’enderroc de les casetes”.

Els veïns van protestar a l’Audiència Pública. Foto: Twitter (@anglestomasgonz)

Salvem l’Alzina no renuncia 
a defensar les cases d’Encarnació
» L’entitat seguirà pressionant i ocuparà les cases per seguir la lluita
» Badia: “No comprarem a preu d’habitatge per fer equipaments”

Gràcia debat demà i dissabte
com combatre la gentrificació

SOCIETAT4“Impulsar mesures
i accions contra la gentrificació”.
Aquest és l’objectiu de les jor-
nades de debat que se celebraran
demà i dissabte, organitzades pel
districte, i que han de servir per
conèixer el fenomen de la gen-
trificació, el procés que fa que un
barri es torni elitista per culpa de
factor com el turisme o l’aug-
ment del preu de l’habitatge.

Així doncs, les jornades, ex-
pliquen des del Districte, han de
permetre trobar “les eines ne-
cessàries i els recursos exis-
tents per definir les estratègies

a nivell municipal”. Al llarg dels
dos dies hi haurà diferents po-
nències, taules de debat, tallers
de treball... on participaran re-
presentants municipals, pro-
fessionals del món de l’urba-
nisme, la sociologia i l’habitat-
ge i representants del teixit as-
sociatiu de Gràcia.

DEBAT SOBRE EL TURISME
D’altra banda, la CUP ha orga-
nitzat per demà un debat sobre
el turisme a la Violeta amb l’ob-
jectiu de plantejar alternatives al
model turístic actual.

Pas endavant per fer habitatge
social a la Kasa de la Muntanya
HABITATGE4El govern municipal
ha aconseguit fer un pas endavant
en el seu objectiu de fer habitatge
social a la Kasa de la Muntanya,
l’edifici propietat de la família
Güell que és un dels referents del
moviment okupa gracienc i de tota
la ciutat. I és que la comissió d’E-
cologia, Urbanisme i Mobilitat
ha aprovat inicialment una mo-
dificació del Pla General Metro-
polità (PGM)  per promoure en
aquest edifici  habitatge social.

Un cop aprovat aquest primer
tràmit, caldrà que el Ple de l’A-
juntament aprovi de forma defi-

nitiva una operació que implica
que el consistori compri l’edifici als
seus propietaris. De moment l’o-
posició ho està estudiant de cara
al Ple del mes de desembre.

Si finalment el projecte tira en-
davant s’acabarà un litigi històric.
La casa va ser okupada el 1989
quan va deixar de ser una caser-
na de la Guàrdia Civil i el 1992 la
família Güell va reclamar la seva
devolució. El 2007 la justícia va re-
tornar la propietat als Güell a tots
els seus efectes però la família va
desistir de fer-hi un equipament
privat, que era la seva intenció.

Nova topada entre l’Assemblea
de Vallcarca i Nuñez y Navarro
HABITATGE4Diversos integrants
de l’Assemblea de Vallcarca no
van permetre aquest dilluns que
la constructora Nuñez y Navarro
comencés a fer prospeccions ge-
otècniques al solar del número 5
del carrer Farigola, on l’empre-
sa té previst construir una pro-
moció de 16 pisos.

Des de l’Assemblea de Vall-
carca expliquen que van organit-
zar la protesta per aturar la pros-
pecció “perquè encara s’han d’a-

clarir per escrit les condicions
que tindran aquests habitatges i
els de la resta de promocions
privades”. Des del col·lectiu veï-
nal recorden que l’acord aconse-
guit fa uns mesos amb Nuñez y
Navarro per tal que les noves
promocions de pisos no fossin ha-
bitatge de luxe “no està tancat per-
què mai més ens hem trobat per
concretar el preu dels pisos”. Per
últim, l’entitat demana una tau-
la de treball per concretar l’acord.

Solidaritat | Gràcia, amb la Marató de TV3
El carrer Gran de Gràcia acollirà dissabte, entre les 11 del matí i les set de la tarda, la si-
sena edició de la Festa Teixint Connexions Gràcia amb la Marató de TV3. Hi participa-

ran una seixantena d’entitat i al llarg del dia hi haurà tallers, dansa, esport, música...   

Foto: Twitter (@AVallcarca)
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Puigdemont rep els Lluïsos en
una trobada d’entitats a Bèlgica
POLÍTICA4Una delegació dels
Lluïsos de Gràcia, formada pel
fins ara president Oriol Hosta, el
seu successor, Rafael Giménez i el
tresorer, Eugeni Hosta, va ser
rebuda dissabte passat pel presi-
dent Carles Puigdemont i el con-
seller Lluís Puig a la casa de la Re-
pública, situada a la localitat bel-
ga de Waterloo, i a Brussel·les. La
visita dels Lluïsos formava part
d’una comitiva més àmplia que
diferents representants de les en-
titats ateneístiques de Catalunya
van fer el passat cap de setmana.

Durant la visita –al matí va ser
a Brussel·les amb Puig i a la tar-
da amb Puigdemont a Waterloo–
els representants dels Lluïsos van
poder intercanviar impressions
amb els dos polítics exiliats. Puig-
demont va agrair als Lluïsos la
seva “lleialtat i solidaritat amb Ca-

talunya”, mentre que Gordi va
destacar el seu “orgull patriòtic i
d’estimació per la cultura asso-
ciativa dels Lluïsos”.

CANVI DE PRESIDENT
D’altra banda, els Lluïsos van fer
oficial dimarts el relleu a la pre-
sidència de l’entitat. Rafael Gi-
ménez agafa el relleu d’Oriol Hos-
ta, que ha estat vuit anys al cap-
davant de l’entitat.

En declaracions a Línia Grà-
cia, el nou president de l’entitat ha
afirmat que “és una responsabi-
litat molt gran assumir la presi-
dència d’una entitat històrica
com els Lluïsos”. Giménez desta-
ca, entre els seus objectius, “fer
créixer la participació i el treball
en xarxa de les seccions” i enca-
rar el repte “de la segona fase de
les obres de l’edifici”.

PATRIMONI4El 16 de novembre
de l’any passat la Casa Vicens, el
primer edifici residencial pro-
jectat per Antoni Gaudí a Bar-
celona, va obrir les seves portes
després d’un llarg procés de re-
forma. Un any després de l’o-
bertura la casa s’ha convertit en
un punt d’atracció a Gràcia i ha
atret gairebé 100.000 visitants.

Des de la Casa Vicens han ex-
plicat que aquest primer any la
majoria de visitants   –43.000
persones– ha estat de Barcelona,
Catalunya i la resta de l’Estat.
Deixant de banda aquest gruix
principal de gent, entre els visi-
tants europeus han destacat els
francesos, els italians i els del
Regne Unit. Pel que fa a la res-
ta de visites, en primer lloc hi ha
la dels turistes dels Estats Units,
de Japó i de la Xina. L’objectiu
de l’equip que gestiona l’espai és
arribar a les 140.000 visites a fi-
nals d’any. 

PATRIMONI MUNDIAL
Situada al carrer Carolines, la re-
forma de la casa va recuperar el
màxim possible del projecte ori-
ginal de Gaudí, ja que al llarg dels
anys l'edifici i la finca van patir
diversos canvis. El 1899, la fa-
mília Jover la va adquirir, i des-
prés de més de 120 anys com a

residència familiar, el 2007 es va
posar a la venda. El 2014 el
banc andorrà MoraBanc la va
comprar per obrir-la al públic i
un any més tard van començar
les obres de rehabilitació.

El 1969 la Casa Vicens va ser
declarada monument històric-
artístic amb altres obres de
Gaudí, el 1993 va obtenir el re-
coneixement com a Bé Cultural
d'Interès Nacional en la cate-
goria de monument històric i el
2005 va ser declarada Patri-
moni Mundial de la Humanitat
per la UNESCO. Era l'únic dels

vuit edificis de Gaudí de Barce-
lona declarat Patrimoni Mun-
dial que fins fa un any es man-
tenia tancat al públic.

RECONEIXEMENT DE ‘TIME’
Enguany la prestigiosa revista
TIME ha inclòs aquest edifici de
Gaudí entre en el seu llistat
dels 100 millors llocs del món
per visitar, menjar i dormir. La
llista l’elaboren els editors de la
revista, els corresponsals d’a-
rreu del món i els experts de ca-
dascuna de les àrees que la pu-
blicació tracta.

Imatge de l’exterior de la Casa Vicens. Foto: Casa Vicens

La Casa Vicens tanca el primer
any amb gairebé 100.000 visites
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4La Generalitat de Catalunya
s’ha proposat convertir l’Institut
Obert de Catalunya (IOC) en un
referent de la innovació educa-
tiva a Europa en l’àmbit de la for-
mació a distància i les noves
oportunitats. 

L’IOC, situat a l’avinguda del
Paral·lel de Barcelona i que té
12 anys d’història, és un centre
singular, atès que és l’únic cen-
tre públic d’ensenyament a dis-
tància de Catalunya en què no-
més s’imparteixen ensenya-
ments no universitaris per a
joves i adults. Ara, el Govern
crearà un decret per dotar-lo
d’una estructura organitzativa
i funcional pròpia adequada a
la seva singularitat i a les seves
necessitats.

El conseller d’Ensenyament,
Josep Bargalló, va anunciar el
mes passat la creació de l’es-
mentat decret durant una visita
a la seu central de l’institut. El

conseller, que va estar acom-
panyat pel director general de
Centres Públics, Josep González
Cambray, i per la directora ge-
neral d'Educació Infantil i Primà-
ria, Maria del Mar Camacho, va re-
marcar que “l’IOC no ha estat

encara estructurat com la Llei
d’educació de Catalunya dema-
na, a partir del decret”. “Per tant,
hem d’estructurar clarament què
és l’Institut Obert de Catalunya”,
va afirmar.  

La nova normativa establirà
les finalitats, les funcions i el pro-
jecte educatiu de l’IOC. Entre di-
ferents aspectes, regularà les fun-
cions dels òrgans de direcció, el
professorat i els corresponents
mecanismes i requisits d’accés.
També es concretaran els siste-
mes de provisió dels llocs de tre-
ball de professorat col·labora-
dor, figura que permetrà en gran
mesura donar cobertura a la va-
rietat i flexibilitat de l’oferta de
l’IOC.

MÉS DE 23.000 ALUMNES
L’IOC és un institut dedicat ex-
clusivament a la formació de
persones adultes a distància.
L’ensenyament i aprenentatge
es porta a terme mitjançant un
campus virtual basat en una pla-
taforma Moodle, anomenat cam-
pus IOC, que combina la potèn-
cia d’aquest programari amb el
Portafolis digital i la Secretaria

virtual desenvolupada especial-
ment per a l’IOC. 

L’IOC, que el passat curs va
comptar amb més de 23.000
alumnes matriculats –essen-
cialment persones adultes-, ofe-
reix ensenyaments diversos: ci-

cles formatius d’FP (en grau mit-
jà ho cursen un 17% dels alum-
nes i en grau superior un 40%),
batxillerat (més del 9% dels
alumnes), oferta formativa en
línia de l’Escola Oficial d’Idiomes,

graduat en educació secundària,
curs de preparació per a les pro-
ves d’accés d’FP, preparació per
a les PAU (Proves d’Accés a la
Universitat), certificat de com-
petència digital Competic3, així
com altres formacions especia-
litzades.

A més, cal tenir en compte la
popularització de les noves tec-
nologies, que ha provocat un
augment del prestigi i la deman-
da de la formació continuada.

UNA NOVA OPORTUNITAT
L’IOC permet a l’alumnat dispo-
sar d’una oferta flexible i varia-
da, segons les seves necessitats
i el temps disponible. Això per-
met formar-se a moltes persones
que d’una altra manera no tin-
drien accés als estudis, ja sigui
per raons econòmiques, per
raons de situació geogràfica o
per problemes de conciliació
horària i familiar. 

La millor formació a distància
» La Generalitat vol convertir l’Institut Obert de Catalunya en un referent europeu
» Un nou decret el dotarà d’una estructura pròpia adequada a la seva singularitat

www.ioc.xtec.cat

L’IOC és un centre
públic que ofereix 
estudis a distància

no universitaris 
per a joves i adults 

La nova normativa
regularà les

finalitats, funcions 
i el projecte 

educatiu del centre
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En aquest sentit, l’IOC és una
eina que afavoreix l’equitat i la llui-
ta contra la segregació escolar,
perquè és una nova oportunitat
per a molts alumnes. I és que
permet que aquells que per ho-
rari o per lloc on viuen no poden

fer uns estudis que desitgen hi
trobin la solució per cursar-los, si-
gui a l’hora que sigui, visquin on
visquin.

Amb tot, l’IOC és un institut
molt potent que ofereix servei a

gent que no ha acabat secun-
dària perquè l’acabi, així com a
gent que ha acabat secundària
i vol fer batxillerat però no el pot
fer per horari de treball. També
és una bona opció per a les per-
sones que volen formar-se en
llengua o per a les interessades
en graus concrets de formació
professional. 

En paral·lel, l’Institut Obert
de Catalunya també dona su-
port a molts centres presen-
cials, que durant l’any no po-
den oferir determinades ma-
tèries. Aquests estudiants –es-
tudiants visitants- poden com-
binar l’assistència al centre pre-
sencial amb els estudis a dis-
tància de l’IOC.

Amb tot, aquest centre ja
dona un servei molt gran que
ara la Generalitat vol potenciar,
amb l’objectiu que el país tingui
un institut de referència europea
en la formació a distància.<

4L’IOC va néixer l’any 2006 a partir de la
integració en un únic centre de tres projec-
tes existents en matèria de formació no pre-
sencial, gestionades des del departament
d’Ensenyament. 

L’objectiu d’aquella integració era impul-
sar l'oferta de noves activitats formatives i
nous ensenyaments demandats per la socie-
tat i potenciar el posicionament institucio-

nal de l’IOC arreu de Catalunya per conver-
tir-lo en un centre de referència.

Mirant al futur, en un món globalitzat i
de la Societat del Coneixement i de la Infor-
mació, l’IOC ha de tenir un paper rellevant
en un dels objectius principals del sistema
educatiu: la formació al llarg de tota la vida
de les persones aprofitant les Tecnologies de
la Informació i la Comunicació.<

Mirant al futur
» L’IOC va néixer el 2006 per impulsar l’oferta de noves

activitats formatives i ara s’adapta al món globalitzat  

L’IOC permet
formar-se a moltes
persones que d’una

altra manera no
ho podrien fer

www.ioc.xtec.cat
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La FAVB es felicita per aquesta decisió, presa en el Ple municipal del passat mes d’octubre

La multiconsulta es farà
PARTICIPACIÓ/ La multiconsulta que pre-
guntarà als veïns si creuen que cal remu-
nicipalitzar la gestió del servei de l'aigua i
quin és el nom que ha de tenir la plaça
Antonio López (situada a la part més
baixa de la Via Laietana, tocant amb el
passeig d’Isabel II) se celebrarà, tot i que
no serà abans de les eleccions municipals,
previstes per al mes de maig del 2019. 

Aquesta decisió es va aprovar en la
sessió plenària de l’Ajuntament del passat
26 d’octubre a través de vot nominal, re-
bent 19 vots favorables (els de l’equip de
govern d’Ada Colau, els regidors d’ERC, la
CUP i el regidor no adscrit Juanjo Puig-
corbé), 14 abstencions (els representants
dels grups municipals del Grup Municipal
Demòcrata i el PSC i el regidor no adscrit
Gerard Ardanuy) i vuit vots en contra (els
de Ciutadans i PP). Aquest fet, una de les
promeses electorals que Barcelona en
Comú portava en el seu programa electo-
ral en les darreres eleccions municipals, ha
estat rebut amb satisfacció per part de la
FAVB, que ho considera “el final d’una ve-
ritable carrera d'obstacles”.

La federació, de fet, agraeix “l'esforç de
totes les persones, associacions i col·lec-
tius que han fet possible aquesta fita” i, al
mateix temps, considera que “els grups de
pressió encapçalats per Agbar” han estat
els responsables de posar “pals a les
rodes” i d’evitar que s’hagi pogut tirar en-
davant aquesta decisió fins ara.

Abans de la votació, la responsable de
Participació, Gala Pin (que va ser qui va
decidir que el vot fos nominal) va dir que
la votació no només servia per tirar enda-

vant o no la multiconsulta, sinó que es-
tava en joc “la sobirania municipal i la le-
gitimitat dels veïns”.

TROBADES AMB ELS GRUPS
De fet, la FAVB havia presentat un recurs
contra el plenari que va tombar les dues
preguntes (durant el passat mes de maig),
que va ser admès 10 dies abans de la ce-
lebració de la sessió. Quan els responsa-
bles de la federació van rebre aquesta
notícia, van fer una ronda de contactes
amb els representants dels grups i amb
els dos regidors no adscrits per “fer-los
veure la transcendència d'aquesta vota-
ció”. Posteriorment, la FAVB va destacar “la

coherència de Barcelona en Comú i d’ERC,
la determinació de la CUP i el canvi de po-
sicionament del PSC”, que va passar de la
negativa a l’abstenció, un fet clau perquè
el punt de l’ordre del dia tirés endavant.

Finalment, la FAVB considera que la
decisió suposa “un abans i un després sig-
nificatiu en clau de democràcia directa”,
però assegura que continuarà treballant
en aquesta línia perquè “cal no oblidar
que la democràcia es guanya cada dia”.

SALUT/Prenent com a exemple les reivindicacions dels
usuaris i els professionals del CAP Raval Nord-Doctor Llu-
ís Sayé (l’equipament de salut d’aquest barri de Ciutat Ve-
lla), la FAVB ha tornat a reivindicar que aquests han de ser
llocs que “permetin atendre dignament els veïns i veïnes”.

De fet, la federació denuncia que malgrat que el Ra-
val té molts equipaments de ciutat (com el MACBA o el
CCCB), històricament ha patit una deficiència en aquest
servei als veïns. La FAVB lamenta que, tot i que s’hauria
trobat un solar per construir un CAP en el qual es podria
prestar una millor atenció als veïns i que cal “prioritzar les
necessitats bàsiques de les persones i el seu dret a una
atenció sanitària digna”, finalment això no prosperarà per-
què aquest espai finalment es destinarà a una amplia-
ció del Museu d’Art Contemporani.

Per això, la FAVB exigeix a la consellera de Salut, Alba
Vergés, “posar per davant tenir les dotacions pertinents
perquè el CAP Raval Nord pugui donar servei dignament
al veïnat malgrat que això impliqui la no ampliació de les
dependències del MACBA”. De la mateixa manera, la fe-
deració també interpel·la la màxima responsable de Cul-
tura, Laura Borràs, a qui diu que “mai no ens facin deci-
dir entre Sanitat i Cultura, ja que tothom que tingui una
mínima consciència social sabrà què escollir”.

La FAVB reivindica la qualitat
dels centres sanitaris públics HABITATGE/A finals del mes passat, Resistim al Gòtic va

aconseguir frenar dos desnonaments en aquest barri del
centre de la ciutat (al número 99 del carrer Nou de la Ram-
bla i al número 3 del carrer del Correu Vell). 

Aquests fets, però, van tenir un episodi posterior, ja que
la plataforma va denunciar “la vulneració de drets per part
de les comitives judicials”, que en ambdós casos només van
parlar amb la propietat i els Mossos, i no es van posar en
contacte ni amb les famílies que viuen al bloc ni amb Ser-
veis Socials. Resistim al Gòtic assegura que aquestes co-
mitives van fer tot el possible per “enganyar i deixar al ca-
rrer famílies en risc d'exclusió”. Uns dies més tard l’edifici de
Correu Vell, ocupat des de feia un any, va ser desallotjat.

Denuncien abusos en 
desnonaments al Raval

El canvi de posició dels
regidors del PSC, que es
van abstenir, va ser clau

en la votació

El periòdic dels veïns dels barris de Barcelona
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FEMINISME/ La seu de la FAVB (al
número 8 del carrer Obradors) va
ser l’escenari de la presentació del
manifest La pau de les dones, un
text que reclama canvis legislatius
i polítiques actives per part dels
poders públics per tal de fer
front a la situació de milers de do-
nes i nenes que són objecte de
tracta i es veuen immerses en el
món de la prostitució.

Aquesta iniciativa té el suport
de juristes, acadèmiques, es-
criptores, artistes, professionals de
diferents àmbits i diverses sensi-
bilitats ideològiques, així com
sindicalistes i activistes socials, al-
gunes d’elles vinculades a l’àm-
bit de la prostitució.

Presenten 
el manifest ‘La 
pau de les dones’

INFANTESA/La Federació de Mares i Pares
d'Alumnes de Catalunya (FAPAC), la FAVB,
l'Assemblea de Barris per un Turisme Sos-
tenible (ABTS) i la Plataforma per la Qualitat
de l'Aire han alçat la veu per protestar con-
tra l’espectacle Supercreuer, una de les pro-
postes infantils que es van fer durant la
Festa dels Súpers, la gran trobada de socis
del Club Super 3, que es va celebrar el dia
27 d’octubre. De fet, aquest creuer recorre,
de forma figurada, tot el Principat durant
bona part d’aquest mes.

Amb tot, les entitats han fet arribar una
carta oberta al director de TV3, Vicent San-
chis, en la qual mostren la seva “consterna-
ció” veient que aquest espectacle ofereix
“als nostres infants i les seves famílies un
model de turisme de masses, fonamentat

en l'hiperconsum passiu i l'explotació in-
sostenible de les destinacions” i que està
lluny de “la tasca educativa que realitzen fa-
mílies, centres educatius i entitats”.

I és que aquesta forma de turisme és
una de les que ha rebut una oposició més
frontal per part de l’ABTS, la FAVB i la Pla-
taforma per la Qualitat de l’Aire en els da-
rrers anys. En aquest sentit, en la missiva a
Sanchis li recorden que ciutats com San-
torini o Dubrovnik ja han començat a tre-
ballar per limitar els creuers.

Per acabar, els signants qüestionen una
possible “influència d’interessos privats en
la política comunicativa de TV3” i demanen
a la direcció de la casa “saber quin és el codi
deontològic de la televisió i la participació
de les entitats en la seva revisió o aplicació”.

Rebuig veïnal a l’espectacle
‘Supercreuer’ de la Festa dels Súpers

EQUIPAMENTS/ Diferents asso-
ciacions veïnals han emès un
comunicat conjunt per alertar
que la Tresoreria de la Seguretat
Social ha fet pública la subhasta
d’un equipament públic, el bloc
dels antics Jutjats de Magistratura
(situat al número 41 de la ronda
de Sant Pere).

Tot i que l’ens del govern es-
panyol ja havia intentat subhastar-
lo el 2016, no es van rebre ofertes
per a aquest edifici (el preu de sor-
tida s’acostava als 17 milions d’eu-
ros), de manera que el passat 6
d’octubre es va tornar a posar en
marxa el concurs. La Seguretat So-
cial va tancar el termini per pre-
sentar ofertes el passat dia 9.

Denuncien 
la subhasta 
d’un edifici públic

EXPOSICIÓ/ Entre els dies 5 i 19
d’aquest mes, el Centre Cívic
Barceloneta ha exhibit la mostra
anomenada La Barceloneta amb
ulls d’infants, una manera d’en-
senyar el treball que el projecte
Barcelona, Barri, Espai de Convi-
vència (BEC), vinculat a la FAVB, ha
dut a terme darrerament en
aquest barri de Ciutat Vella. 

D’aquesta manera, durant les
dues setmanes senceres, els as-
sistents van poder veure els di-
buixos que han fet els alumnes de
les escoles Alexandre Galí, Medi-
terrani i de l’Escola Sant Joan
Baptista. Ara, malgrat que s’hagi
acabat la mostra, el projecte BEC
continua funcionant. 

Es tanca la mostra
‘La Barceloneta 
amb ulls d’infants’

Els veïns de la Sagrada Família,
disconformes amb l’acord pel Temple

URBANISME/ El passat 18 d’octu-
bre, l’Ajuntament anunciava un
acord històric amb la Junta Cons-
tructora de la Sagrada Família que
contempla, entre altres coses, que
els gestors del Temple assumiran
bona part de les despeses que su-
posa la basílica. L’alcaldessa Ada
Colau, la tinenta d'alcaldia d'Ecolo-
gia, Urbanisme i Mobilitat, Janet
Sanz, i el president delegat de la
Junta Constructora, Esteve Camps,
van escenificar aquest acord que
farà que la Sagrada Família aporti
uns 36 milions d’euros a l’Ajunta-
ment en la pròxima dècada. L’a-
cord, però, no té el suport de
l’Associació de Veïns de la Sagrada
Família, que cinc dies després que
les institucions en fessin la presen-
tació, va celebrar una trobada per
analitzar-lo i a finals del mes pas-
sat va publicar un text amb les
conclusions que es van extreure
d’aquesta reunió.

D’aquesta manera, els veïns ex-
pliquen que, en els darrers 15
mesos, consistori i Sagrada Família
han treballat amb un calendari  es-
tructurat en tres etapes (redacció i
aprovació d’un Pla Especial Urba-
nístic Integral, tramitació i llicències
d’obres i activitats i modificació
puntual del Pla General Metropo-
lità de l’entorn de la basílica, que
data de 1976). Dit això, l’Ajunta-
ment havia demanat que s’ampliés
la Comissió de seguiment de les
obres amb la incorporació d’enti-
tats com la FAVB, el Col·legi d’Ar-
quitectes de Catalunya o la Càtedra
Gaudí per debatre sobre l’urba-
nisme, la mobilitat i els usos de l’es-
pai.  L’AV, però, denuncia que “res

d’això no s’ha complert” i que a
principis del mes passat van rebre
un avís que deia que l’acord ja es-
tava tancat.

L’únic punt de l’acord que els
veïns valoren positivament és l’o-
bligació que el Temple ha de tenir
en ordre totes les llicències i pagar
tots els impostos, tant municipals
com derivats de la mobilitat ge-
nerada. Al marge d’això, els veïns
critiquen la “foscor” respecte a l’a-
partat de l’aportació econòmica,
ja que “no aclareix suficientment si

l’aportació inclou els impostos ci-
tats, part d’ells o cap, i quins crite-
ris objectius s’han aplicat”, un fet
que consideren molt important.

L’AV també creu que el Temple
“ha colat un gol a l’Ajuntament” pel
que fa a la xifra de visitants anuals
fixada (els càlculs parlen d’uns 4,5
milions de persones), perquè en
temporada alta aquesta “col·lapsa
els carrers”. Per acabar, els veïns cri-
tiquen que “no s’aclareix l’abast ur-
banístic del Pla Especial Urbanístic
Integral” i que l’acord no tracta di-
rectament el que més preocupa
els veïns: el futur de les dues illes
afectades pel PGM de 1975. Amb
tot, l’associació ha anunciat que
presentarà al·legacions.

L’Associació de
Veïns ha anunciat
que vol presentar

al·legacions

El periòdic dels veïns dels barris de Barcelona
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Nou partits, nou victòries. Els
Lluïsos són, amb els números a la
mà, el millor equip de bàsquet
masculí de Catalunya, ja que es
mantenen invictes a la lliga, un fet
del qual no poden presumir
equips com el Barça, el Lleida, el
Pardinyes o el Quart (líders de ca-
tegories superiors).

Els de Carles Rofes es man-
tenen al capdavant de la taula del
grup 1 de la Copa Catalunya grà-
cies a les dues victòries aconse-
guides en els darrers caps de
setmana a casa: en el derbi con-
tra el Roser (67-56) i contra el fi-
lial del CB Mollet (77-70).

Així, els blaus afrontarà les
dues darreres jornades amb la in-
tenció de tancar un any inobli-
dable, el del retorn a la categoria,
invictes. Els Lluïsos visitaran la
UE Mataró aquest diumenge a
dos quarts d’una i jugaran l’últim

partit de l’any amb el derbi con-
tra el Vedruna el 16 de desembre.

Per la seva banda, el Vedruna
continua amb una situació com-
pletament oposada a la dels seus
veïns: tots els seus partits són de-
rrotes. Els de David Torrescusa
van caure contra el Sol Gironès
Bisbal (68-78) i de forma molt
més contundent a la pista del CB
Ciutat Vella (96-66).

Abans del derbi del dia 16 del
mes que ve, l’equip rebrà la visi-
ta del CB Granollers, aquest diu-
menge a partir de dos quarts de
vuit del vespre.

Els Lluïsos continuen invictes
després de dos mesos de lliga

Dos reptes exigents: el Cata
visita el Medi i el Sant Andreu

En el tram inicial del
mes que ve, el calenda-
ri fa pujada. El primer

equip del CN Catalunya, que ara
mateix ocupa la penúltima posi-
ció a la Divisió d’Honor (el Cata
només ha guanyat un partit dels
vuit que s’han disputat), jugarà els
dos pròxims partits de lliga lluny
de casa. I seran dos derbis.

El més imminent serà demà
passat, a Sants, a la piscina Josep

Vallès contra un Mediterrani que
ara mateix ocupa la cinquena
plaça amb 15 punts. 

Els viatges per la ciutat con-
tinuaran dues setmanes més
tard, el dissabte 15, quan el Cata
es veurà les cares contra un altre
dels equips del play-off, el Sant
Andreu de Dani Ballart.

L’últim partit del 2018 serà a
la piscina Sant Jordi, el dia 22
contra el Ciudad Lineal.

La bona ratxa de l’Europa 
es trenca contra el Vilafranca

Després de set jorna-
des sense fer-ho, l’Eu-
ropa ha tornat a per-

dre. Els de David Vilajoana van
caure diumenge passat al Nou
Sardenya contra el Vilafranca
(3-0) en un partit dominat cla-
rament pels visitants.

Els gols es van concentrar en
poc més de 15 minuts (entre el 68
i el 82) i van portar la firma
d’Antonio Pelegrín, Sergi Escofet

i Ignacio Rosillo (que va complir
amb la màxima del gol de l’ex).

Aquest diumenge l’equip vi-
sitarà el Cerdanyola, mentre que
el pròxim diumenge 9 rebrà el
Sant Andreu en el derbi.

SOTO, HISTÒRIA DEL CLUB
Per altra banda, el jove extrem
Àlex Soto ja forma part de la his-
tòria del club, després d’haver en-
llaçat sis partits marcant gols.

Pau Arriaga
GRÀCIA

Comerç

ANNA CRUZ VISITA EL
CADET DELS LLUÏSOS

4Visita il·lustre. El dimarts
de la setmana passada, el
cadet blanc dels Lluïsos va
compartir la seva sessió
d’entrenament amb la ba-
dalonina Anna Cruz.  L’ac-
tual escorta del Dynamo
Kursk va compartir amb
els joves jugadors dels Lluï-
sos anècdotes i també els
va donar alguns consells.

FIRA4L’entorn comercial del
Mercat de l’Abaceria no passa pel
millor moment. El tancament del
mercat per reformar-lo ha de-
sertitzat una mica la zona i li ha
fet perdre centralitat. Per com-
batre això, dissabte passat es va
celebrar el Firapropa’t, una fira
de productes de proximitat.

Al llarg del dia es van orga-
nitzar diferents activitats. La fira
va ocupar els carrers Torrijos,
Travessera de Gràcia i Puigmar-

tí i va estar organitzada pels co-
merciants de Travessera Centre
Puigmartí i Torrijos de Baix.

QUEIXES DELS COMERCIANTS
Els comerciants van expressar
fan unes setmanes el seu males-
tar amb el Districte per no aten-
dre, segons van denunciar, les se-
ves peticions per dinamitzar l’en-
torn del mercat. Després de les
queixes el Districte va atendre al-
gunes de les seves peticions.

CIUTAT4Els comerciants agru-
pants al voltant de l’associació
Barcelona Oberta, que repre-
senta els eixos comercials tu-
rístics de la ciutat,  van demanar
ahir a l’Ajuntament, durant la
celebració de la quarta edició del
Summit Barcelona Oberta, la
creació d’un consorci de pro-
moció comercial de la ciutat
per combatre els problemes
que consideren que Barcelona
pateix.

El president de Barcelona
Oberta, Gabriel Jené, va afir-
mar durant la celebració de la
jornada que els comerciants
necessiten “recuperar la con-
fiança en l’Ajuntament”. I és
que des de Barcelona Oberta
consideren que “la classe polí-
tica, en especial el nostre con-
sistori, viu una situació de fal-
ta de credibilitat que Barcelona
no es pot permetre”. 

Les crítiques cap a la gestió
de l’actual govern municipal

van ser nombroses al llarg de
tota la jornada. Una d’elles va
arribar des de la Plataforma
Afectats pel Top Manta. El seu
president, Fermín Villar, va re-
clamar que el consistori perse-
gueixi la venda  ambulant il·le-
gal a la via pública. 

GESTIÓ COMPARTIDA
Per tal de donar un impuls al co-
merç de la ciutat, des de Barce-

lona Oberta aposten per la
col·laboració público-privada, la
gestió compartida i la coopera-
ció empresarial i entre tots els
actors de la ciutat. En aquesta lí-
nia també es va expressar l’al-
caldessa Colau, que va assistir al
tram final de la jornada. Colau
va afirmar que “Barcelona té en-
cara grans reptes per davant i
els aconseguirem mitjançant la
col·laboració público-privada”.

Un moment del Summit Barcelona Oberta. Foto: Twitter (@BarcelonaOberta)

Barcelona Oberta vol crear un
consorci de promoció comercial

L’entorn de l’Abaceria s’omple
de productes de proximitat

Compres | RETAILcat proposa el ‘Dissabte de compra local’
La Unió d’Entitats de Retail de Catalunya, RETAILcat, ha proposat crear el ‘Dissabte de compra
local’. Seria l’equivalent al Shop Local Day del món anglosaxó, que se celebra l’endemà del Black

Friday. Es tracta d’una jornada per prendre consciència de la importància del comerç local.

Futbol sala | El Gràcia FSC vol guanyar en el viatge a Montcada
Després de sumar dos punts dels últims nou, el Gràcia FSC vol aprofitar el desplaçament 
de demà passat a la pista del CFS Montcada per tornar a sumar de tres en tres. El conjunt
montcadenc és penúltim amb sis punts i només ha guanyat un partit en tota la lliga. Esports
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al tram de carrer més petit de Barcelona
La concentració més gran de comerç

Segueix-nos a la nostra pàgina web
www.graciabotiguers.comwww.facebook.com/GraciaBotiguers

Unió de Botiguers Travessera de Gràcia - Casc Antic - Butlletí nº 38

Segueix-nos a la nostra pàgina web
www.graciabotiguers.comwww.facebook.com/GraciaBotiguers

Arriba el Pare Noel
Ja us podem dir que hem acabat
de gravar l’espot de Nadal de l’eix!
És la cinquena vegada que donem
la benvinguda a les festes amb una
pel·lícula, que dirigeix Medir Te-
rraza, i que enguany té com a prin-
cipal protagonista el Pare Noel, que
en el seu viatge per repartir regals
cau del trineu i aterra al barri... i això
és tot el que us podem explicar.

L’estrena la farem durant la se-
gona setmana del mes que ve al
Cinema Texas (anunciarem la data
concreta pròximament), però el
que ja és segur és que el Pare
Noel, acompanyat pels seus elfs,
serà el dia 15 en la gran festa que
farem a la travessera, repartint en-
trades per al cine i llaminadures,
en una jornada en la qual també
hi haurà activitats i inflables per als
més menuts.

El cartell de la promoció del ci-
nema i les butlletes que es reparti-
ran porten la firma del dissenyador
gracienc Roger Andreu Valls, que
fa dos anys va guanyar el concurs
del disseny del cartell de la Festa
Major de Gràcia.

JA TENIM LA LOTERIA!

També volem aprofitar aquest
espai per anunciar-vos que ja
podeu comprar les participacions
de loteria en tots els nostres co-
merços associats. Enguany juga-
rem al número 19.661 i també,
com és habitual, posem a la venda
participacions per optar a un xec
regal de 100 euros. El guanyador
serà qui tingui la butlleta que coin-
cideixi amb els tres darrers núme-
ros del Gordo, que se sortejarà el
dia 22 de desembre.

DISTINTIU A LES BOTIGUES

Per últim, volem dir-vos també
que aquest any hem posat un dis-
tintiu a la porta de tots els nostres
associats que col·laboren en l’en-
llumenat del carrer. És un adhesiu
gran, del Pare Noel, que baixa per
uns llums de Nadal. Segur que
molts ja els heu vist, però per als
més despitats, també us l’ensen-
yem en aquesta pàgina. Que a
ningú li passin per alt!

Finalitza la gravació de l’espot de Nadal
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Llibres

Coneguts per introduir els ritmes de
l'illa de Jamaica a les orelles dels més
petits amb el seu projecte Reggae per
a Xics, el grup The Penguins vira cap al
públic adult. Els de Sant Feliu de Llo-
bregat s'han animat a crear la versió
dub de la cançó Pedres, un tema de
l'àlbum Herois de cartó (Buenritmo,
2018) que ja ha sortit a la venda.

Música

Després de l’èxit de la seva primera
temporada, Movistar torna a apostar
per aquesta sèrie protagonitzada per
Malena Alterio i Javier Gutiérrez. Els ac-
tors encarnen un matrimoni, Nuria i Je-
sús, que en el seu dia a dia viuen dife-
rents situacions surrealistes que fan
que l’espectador (i ells mateixos) senti
vergonya aliena.

Pelis i sèries

Vergüenza 
Juan Cavestany i Álvaro Fernández

Herois de Cartó
The Penguins

La vida somriu a Kilian Jornet. Després d’aconseguir una
de les seves grans fites durant aquest any, com és l’as-
censió doble a l’Everest en menys d’una setmana, l’es-
portista de muntanya presenta ara el seu quart llibre.
Sota el títol Res és impossible, el de Sabadell se sincera
amb els lectors explicant la seva experiència en totes

les curses que ha participat i compartint les reflexions
que ha anat acumulant durant la seva trajectòria es-
portiva. A més, el títol té un missatge de motivació i

positivisme important, ja que dona suport a totes les
persones que estan lluitant per assolir els seus som-
nis. El llibre ha tingut una bona rebuda entre els lec-
tors i ja es posiciona entre els més venuts en els ràn-
quings de literatura de no ficció. En aquest sentit, els
seguidors de Jornet l’han felicitat a través de les xar-

xes socials i han aprofitat també per fer-ho respecte a
la seva futura paternitat, ja que ell i la seva parella es-

tan esperant l’arribada del seu primer fill.

K I L I A N  J O R N E T

La fitxa
QUI ÉS?

ÉS FAMÓS PER...

A LES XARXES...

Ser un esportista de prestigi 
Va fer l’ascensió doble a l’Everest en menys de set dies

Famosos

Presentar el seu quart llibre 
‘Res és impossible’ és el títol de la novetat editorial   

Doble felicitació per part dels fans 
L’esportista també està esperant el seu primer fill

QUÈ HA FET?

Una novel·la sobre les emocions, sobre
una dona que ha de submergir-se en si
mateixa per reconstruir-se després d’u-
na pèrdua sobtada. L’escriptora Marta
Orriols narra la ràbia, la por i el desig de
la Paula, una dona de quaranta anys i
neonatòloga, que ha de reconciliar-se
amb un món que ja no reconeix i en el
qual se sent desorientada.

Aprendre a parlar amb les plantes
Marta Orriols

Basat en la novel·la de terror escrita per
Stephen King, aquest musical explica
la història d’una alumna de secundària
marginada pels seus companys d’insti-
tut. Una de les revelacions de la tem-
porada teatral, que porta a l’extrem el
que pot provocar l’abús escolar en una
adolescent.

Al Teatre Gaudí de Barcelona.

Teatre

Carrie
Ferran Guiu

| Darksiders III
Tercera part de la saga d’aquest títol que torna a protagonitzar

Furia, que ha de perseguir i eliminar els set Pecats Capitals.

No t’ho perdis

El surrealisme de Lee Miler
La Fundació Miró de Barcelona acull fins al 20 de gener l’ex-

posició ‘Lee Miller i el surrealisme a Gran Bretanya’. La mostra
aproxima el públic a una de les artistes més destacades del

moviment surrealista internacional, la fotògrafa estatuni-
denca Lee Miller,  que juntament amb el britànic Roland

Penrose van ser ambaixadors de la causa surrealista i van es-
tablir una estreta relació amb Joan Miró. A través de la figura
d’aquesta fotògrafa, l’exposició traça un recorregut entre les

dècades dels trenta i els cinquanta del segle passat, que per-
meten descobrir l’impacte del surrealisme al Regne Unit.  
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AVUI 29 DE NOVEMBRE
19:00 David Paloma, Mònica Montserrat i Joan

Josep Isern s’encarregaran de la xerrada Par-
lem de Fabra, el lingüista gracienc. / Biblioteca
Jaume Fuster.

TOTS ELS DIMARTS
11:30 Continua en marxa el taller anomenat

Patchwork, que ensenya a dominar aquesta
tècnica que consisteix en unir trossos de roba
amb puntades a mà o a màquina. / Centre Mo-
ral i Instructiu de Gràcia.

TOTS ELS DIMECRES
20:00 Continua en marxa el taller anomenat Jazz,

la música negra que canvia el món, un taller
en el qual el professor Pau Fuster ens des-
cobreix els grans noms d’aquest gènere. / Cen-
tre Cívic La Sedeta.

TOTA LA QUINZENA
Matí-TardaContinua en marxa la mostra Les edi-

cions Aymà, l'art de sobreviure, una exposició
que explica la història d’aquesta empresa fa-
miliar fundada per Jaume Aymà. / Bibliote-
ca Jaume Fuster.

DES 6 AL 20 DE DESEMBRE
Matí-TardaVides diverses serà una proposta cul-

tural d'ECOM, treballada de forma col·lecti-
va, que emfatitza la importància de la di-
versitat com a valor social. / Consell Munici-
pal del Districte.

DIVENDRES 7 DE DESEMBRE
11:00 La companyia Patawa s’encarregarà de fer

la representació de l’espectacle infantil ano-
menat A la voreta del mar, pensat per a infants
que tinguin entre sis mesos i tres anys. / Bi-
blioteca Vila de Gràcia.

DIJOUS 13 DE DESEMBRE
18:00 Els alumnes de l'Escola Solc Nou faran

aquest Conte i taller de Nadal, una activitat del
cicle Lletra petita - Tallers de descoberta. / Bi-
blioteca Vallcarca i els Penitents.

DIUMENGE 9 DE DESEMBRE
12:00 Partit de futbol corresponent a la dino-

vena jornada del grup 5 de la Tercera Divisió
entre el CE Europa i la UE Sant Andreu. / Mu-
nicipal Nou Sardenya.

Contes freds és el nom de la narració
del cicle Lletra petita-Contes a la mà per
a nens i nenes que tinguin entre 2 i 4
anys. / Biblioteca Vila de Gràcia.

‘Contes freds’, narracions per a
nens i nenes d’entre 2 i 4 anys
Dimecres 5 de desembre a les 18:00

Darreres dues sessions del curs d’il·lus-
tració i dibuix que es va posar en
marxa durant la primera setmana
del passat mes d’octubre. / Espai Jove
La Fontana.

El curs d’il·lustració encara
les seves darreres sessions

Dimarts 4 i 11 de desembre a les 18:30

En el marc del Circuit Folc, Arnau Tor-
dera i Magí Canyelles s’encarregaran
d’interpretar un concert anomenat
Les cançons seran sempre nostres. / Cen-
tre Artesà Tradicionàrius.

Arnau Tordera i Magí Canyelles 
ofereixen un concert al CAT
Demà 30 de novembre a les 22:00

Partit de futbol sala corresponent a la
dotzena jornada del grup 1 de la Ter-
cera Divisió entre el Gràcia FS i l’Estel
Vallseca. / Poliesportiu Claret.

El Gràcia Futbol Sala rep
la visita de l’Estel Vallseca

Dissabte 15 de desembre a les 17:00

Cultura Infantil EsportsExposicionsTallers

P R O P O S T E S
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